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KYSYMYKSET KOMISSION JÄSENEHDOKKAALLE 

Andrius KUBILIUS 

Puolustus ja avaruusasiat 

 

1. Yleinen pätevyys, sitoutuminen Euroopan asiaan ja henkilökohtainen riippumattomuus 

Mitä pätevyytenne ja työkokemuksenne osa-alueita pidätte erityisen merkittävinä tulevaa komission jäsenen 

tehtävää ja Euroopan unionin yleisen edun edistämistä ajatellen varsinkin vastuualueellanne? Miten aiotte 

osallistua komission poliittisten suuntaviivojen täytäntöönpanoon? Miten aiotte toteuttaa sukupuolten tasa-arvon 

valtavirtaistamista ja ottaa sukupuolinäkökulman huomioon kaikilla vastuullanne olevilla politiikanaloilla? Miten 

aiotte toteuttaa nuorisopolitiikan valtavirtaistamista? 

Mitä takeita riippumattomuudestanne voitte antaa Euroopan parlamentille ja miten varmistatte, ettei mikään 

aiempi, nykyinen tai tuleva toimintanne aseta kyseenalaiseksi tehtävienne hoitoa komissiossa? 

Olen toiminut politiikassa ja ajanut yhteistä etua jo yli kolmen vuosikymmenen ajan. Siirryin politiikkaan 

tiedemaailmasta, fysiikan alalta vuonna 1988. Olin osa Sąjūdis-kansalaisliikettä ja Liettuan kansan rauhanomaista 

itsenäistymisponnistelua neuvostomiehityksen 50 vuotta kestäneestä ikeestä. Monet arvoni ovat peräisin noilta 

Sąjūdis-kansalaisliikkeen ja Liettuan valtion jälleenrakentamisen ajoilta, jolloin maasta tuli jälleen yksi 

eurooppalaisista demokratioista. Koko poliittisen urani ajan olen aina ollut vankasti eurooppalainen. Liettuan EU- 

ja Nato-jäsenyydet ovat esimerkkejä historiallisista ihmeistä, joiden ansiosta Liettuasta on tullut entistä vakaampi 

itsenäinen valtio ja jotka loivat mahdollisuuksia taloudelliseen ja yhteiskunnalliseen menestykseen. Olenkin siksi 

vakuuttunut EU- ja Nato-jäsenyyksien ennennäkemättömästä muutosvoimasta ja uskon, että siitä voi olla hyötyä 

muuallakin Euroopassa. 

Olen koko poliittisen urani ajan toiminut erilaisissa poliittisissa johtotehtävissä, minkä ansiosta minulle on kertynyt 

runsaasti monipuolista osaamista ja kokemusta. Olen toiminut kahdesti Liettuan pääministerinä (1999–2000 ja 

2008–2012). Ensimmäisen kerran olin pääministeri aikana, jolloin maani oli syvässä talouskriisissä (Venäjän 

vuoden 1998 talouskriisin vuoksi), ja toisen kerran vuosien 2008–2012 maailmanlaajuisen finanssikriisin 

aikana. Hallitukseni onnistui selviytymään näistä kriiseistä erilaisten epäsuosittujen mutta välttämättömien 

uudistusten ja uudelleenjärjestelyjen sekä EU:n tehokkaan tuen avulla. 

Olen pyrkinyt vahvistamaan kansainvälisen yhteisön tukea Ukrainalle Maidanin vallankumouksen alusta 

alkaen. Vuonna 2022 aloitteestani perustettiin Ukrainan asiaa ajava parlamenttien maailmanlaajuinen ”United for 

Ukraine” -verkosto (U4U). Olen samaa mieltä siitä, mitä valittu komission puheenjohtaja Ursula von der Leyen 

totesi poliittisissa suuntaviivoissaan: ”Paras investointi Euroopan turvallisuuteen on investoiminen Ukrainan 

turvallisuuteen.” Toisaalta EU:n on varauduttava äärimmäisiin sotilaallisiin tilanteisiin (kuten 

toimeksiantokirjeessänikin sanotaan). Tätä varten tarvitaan Euroopan puolustuksen systeeminen uudistus (Ursula 

von der Leyen, GLOBSEC, 30.8.2024). 

Venäjän Ukrainaa vastaan käymän sodan vuoksi Euroopassa on vakavin turvallisuuskriisi sitten toisen 

maailmansodan. Kriisi on myös mahdollisuus. Jean Monnet totesi vuonna 1957, että Eurooppa muotoutuu kriisien 

kautta ja tulee olemaan kriiseihin sovellettujen ratkaisujen summa. Kuten poliittisissa suuntaviivoissa todetaan, 

turvallisuuskriisin jälkeen meidän on keskityttävä Euroopan puolustusunionin luomiseen. 

Vastuullani on siten – tiiviissä yhteistyössä korkean edustajan / varapuheenjohtajan kanssa sekä teknologisesta 

omavaraisuudesta, turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan ohjauksessa – 

varmistaa puolustus- ja avaruusteollisuudelle riittävät resurssit, jotta tämä uusi aikakausi voi alkaa. Toimikauteni 

100 ensimmäisen päivän aikana esitän yhdessä korkean edustajan / varapuheenjohtajan kanssa valkoisen kirjan 

Euroopan puolustuksen tulevaisuudesta. Tässä valkoisessa kirjassa hahmotellaan uusi lähestymistapa EU:n rooliin 

puolustuksessa, eritellään investointitarpeet sekä kuvataan keinot rakentaa todellinen Euroopan puolustusunioni. 
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Teen työssäni parhaani osallistuakseni sukupuolten tasa-arvon valtavirtaistamiseen puolustus- ja 

avaruuspolitiikassa. Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, edistän parhaani mukaan sukupuolten tasa-

arvoa koskevia komission aloitteita, erityisesti uutta sukupuolten tasa-arvostrategiaa vuoden 2025 jälkeiselle 

ajalle. 

Aion noudattaa poliittisten suuntaviivojen nuoria koskevia linjauksia kaikessa toiminnassani komission jäsenenä. 

Aion osallistua henkilökohtaisesti ensimmäiseen järjestämääni vuotuiseen puolustusta ja avaruusalaa koskevaan 

politiikkavuoropuheluun nuorten kanssa, ja tehdä siitä jokavuotisen perinteen. Rauha ja kansainvälinen 

turvallisuus ovat nuorille erittäin tärkeitä kysymyksiä. Aion ottaa huomioon nuorilta saadun palautteen, kun laadin 

vastuualueeni poliittisia linjauksia. 

 

 Vastuullinen johtajuus sekä poliittisten päättäjien avoimuus, asianmukainen käytös ja eettisyys ovat äärimmäisen 

tärkeitä. Olen aina pyrkinyt olemaan avoin. Etunäkökohtia koskevat ilmoitukseni ovat olleet avoimesti saatavilla, 

ja Euroopan parlamentti julkaisee ilmoituksen, joka liittyy nimittämiseeni komission jäseneksi.  

Riippumattomuuteen, avoimuuteen, puolueettomuuteen ja käytettävissä olemiseen liittyvissä asioissa sitoudun 

kunnioittamaan EU:n perussopimusten kirjainta ja henkeä, noudattamaan kaikilta osin Euroopan unionin 

toiminnasta tehdyn sopimuksen 339 artiklassa määriteltyä salassapitovelvollisuutta, kunnioittamaan Euroopan 

komission jäsenten toimintasääntöjä ja toimimaan Euroopan edun mukaisesti ottamatta vastaan ohjeita. Komission 

jäsenenä sitoutuisin puolustamaan EU:n perussopimuksia ja niiden täytäntöönpanoa ja toimimaan puolueettomana 
ja riippumattomana yksittäisistä jäsenvaltioista – tämä koskee myös sitä jäsenvaltiota, joka on ehdottanut 

nimitystäni.  Jos tulevaisuudessa käy ilmi eturistiriitatilanne, joka vaikuttaa tehtäviini komission jäsenenä, ilmoitan 

tästä viipymättä valitulle puheenjohtajalle Ursula von der Leyenille.  

 

2. Vastuualueen hoito ja yhteistyö Euroopan parlamentin kanssa  

Sitoudutteko tiedottamaan parlamentille asianmukaisesti toimistanne ja yksikköjenne toimista? Miten katsotte 

olevanne vastuussa parlamentille? 

Millä tavoin olette valmis sitoutumaan yhteydenpitoon parlamentin kanssa ja läsnäoloon parlamentissa sekä 

valiokunnissa että täysistunnossa sekä avoimuuteen, yhteistyöhön ja parlamentin kantojen ja 

lainsäädäntöaloitteita koskevien pyyntöjen tehokkaaseen seurantaan? Oletteko valmis antamaan suunnitteilla 

olevia aloitteita ja käynnissä olevia menettelyitä koskevia ajankohtaisia tietoja ja asiakirjoja parlamentille 

tasaveroisesti neuvoston kanssa? 

Euroopan parlamentin entisenä ja nykyisenä jäsenenä sekä entisenä kansallisen parlamentin jäsenenä ja 

pääministerinä tiedän, kuinka tärkeää parlamentaarinen valvonta ja tiivis yhteydenpito parlamenttiin on, ja 

Euroopan unionin syrjäisten alueiden ja konfliktialueiden läheisyydessä sijaitsevien maiden kansalaisten etujen 

ajaminen on minulle tuttua. 

Aion tehdä yhteistyötä parlamentin ja keskeisten valiokuntien kanssa poliittisen päätöksenteon ja poliittisen 

vuoropuhelun kaikissa vaiheissa, muun muassa osallistumalla toimeksiantoani vastaavien parlamentin 

valiokuntien kuulemistilaisuuksiin. Aion myös ohjeistaa yksikköjeni ylintä johtoa asettamaan Euroopan 

parlamentin kutsut asialistallaan etusijalle. Varmistan lisäksi, että Euroopan parlamentin jäsenten kirjallisiin 

kysymyksiin vastataan nopeasti ja että Euroopan parlamentin päätöslauselmien jatkotoimet toteutetaan 

asianmukaisesti ja oikea-aikaisesti. Olen myös valmis kahdenvälisiin tapaamisiin valiokuntien puheenjohtajien ja 

niiden jäsenten kanssa. Aion myös ohjeistaa kabinettiani ja vastuullani olevia yksiköitä olemaan avoimia Euroopan 

parlamentin jäsenten, poliittisten ryhmien ja henkilöstön kanssa käytäville keskusteluille ja varmistamaan 

säännöllisen tiedonkulun myös teknisesti. Valitun puheenjohtajan suuntaviivojen mukaisesti aion vastata 

Euroopan parlamentin pyyntöihin osallistua täysistuntokeskusteluihin parhaiten soveltuvassa kokoonpanossa. 

Aion hyödyntää Euroopan tulevaisuuskonferenssin suosituksia etsiessäni uusia tapoja edetä ja tuoda kansalaisten 

ja kansalaisyhteiskuntien ääntä paremmin kuuluviin. Etsin aktiivisesti uusia verkostoitumistapoja ja 

yhteistyömuotoja kansalaisyhteiskunnan ja riippumattomien asiantuntijoiden kanssa. Hyödynnän tässä työssä 

kokemustani kansainvälisen verkostoitumisen edistämisestä. 

Tulen toimimaan valitun komission puheenjohtajan poliittisissa suuntaviivoissa sekä toimeksiantokirjeessäni 

esitettyjen periaatteiden pohjalta ja toteuttamaan minulle ominaista vuoropuheluun perustuvaa työkulttuuria, johon 
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kuuluu säännöllinen osallistuminen parlamentin valiokuntien kokouksiin ja kolmikantakokouksiin. Aion 

kunnioittaa kaikilta osin yhdenvertaisen kohtelun periaatetta toimiessani Euroopan parlamentin ja neuvoston 

kanssa. Noudatan tässä vuoden 2010 puitesopimuksen ja vuonna 2016 paremmasta lainsäädännöstä tehdyn 

toimielinten välisen sopimuksen määräyksiä. 

Keskeiset lainsäädäntöehdotukset, joihin toimeksiantokirjeessäni viitataan, erityisesti Euroopan 

puolustusteollisuusohjelma ja tuleva eurooppalainen avaruuslaki, ovat tärkeitä ensimmäisiä virstanpylväitä 

työssäni, jossa Euroopan parlamentti toimii toisena lainsäätäjänä. Toimeksiantokirjeeni ohjeen mukaisesti aion 

lisäksi painottaa erityisesti täytäntöönpanoa ja sen valvontaa koskevan vuotuisen tilannekatsauksen laatimista sekä 

auttaa vähentämään yritysten hallinnollista taakkaa ja raportointivelvoitteita. Tilannekatsaus laaditaan sekä 

parlamentin valiokunnille että neuvoston kokoonpanoille. 

Olen hyvin tietoinen siitä, että jos minut vahvistetaan komission jäseneksi, vastuualueeni pitää sisällään 

arkaluonteisia asioita, joista käytävään keskusteluun liittyy rajoituksia. Arkaluonteisuus ei estä minua etsimästä 

rakentavia tapoja vaihtaa tietoja Euroopan parlamentin kanssa keskinäisen luottamuksen hengessä.  

Kannatan täysin valitun puheenjohtajan sitoumusta siihen, että parlamentille on annettava vahvempi rooli 

lainsäädäntöaloitteiden käynnistämisessä ja muotoilussa, ja olen hänen suuntaviivojensa mukaisesti valmis 

esittämään 225 artiklaan perustuvien parlamentin päätöslauselmien perusteella lainsäädäntöehdotuksia siten, että 

suhteellisuus- ja toissijaisuusperiaatteita sekä paremman lainsäädännön periaatteita noudatetaan kaikilta osin. Tätä 

varten järjestän tarvittaessa rakenteellisen vuoropuhelun kanssanne keskustellaksemme siitä, miten parlamentin 

mahdollisesti hyväksymien, vastuualueeseeni kuuluvien 225 artiklan mukaisten päätöslauselmien jatkotoimia 

voitaisiin toteuttaa, ja varmistan, että komissio vastaa tällaisiin päätöslauselmiin kohtuullisessa ajassa.  

Ulkoasiainvaliokunnan kysymykset 

3. Teille on annettu uusi tehtävä, jossa autatte koordinoimaan todellisen Euroopan puolustusunionin perustamista 

Euroopan tasolla. Miten aiotte saavuttaa tämän kunnianhimoisen tavoitteen toimikautenne aikana? Mikä on 

näkemyksenne tehtävien jaosta toisiaan täydentävästi varapuheenjohtajan / korkean edustajan kanssa, kun otetaan 

huomioon korkean edustajan johtava asema yhteisessä turvallisuus- ja puolustuspolitiikassa, sekä teknologisesta 

omavaraisuudesta, turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa? Mitkä 

olisivat konkreettiset painopisteenne lainsäädäntöön ja talousarvioon liittyvien ja poliittisten aloitteiden suhteen, 

mukaan lukien yhteiset aloitteet ja puolustusta ja avaruusasioita koskevat tavoitteet/päämäärät lyhyellä, 

keskipitkällä ja pitkällä aikavälillä toimikautenne aikana, luonnollisesti komission päätöksentekoprosessien 

puitteissa? Mitkä ovat näiden painopisteiden ja tavoitteiden saavuttamisen suurimmat haasteet ja miten aiotte 

ratkaista ja rahoittaa ne?  

Tämänhetkistä geopoliittista tilannetta leimaavat moninaiset, monimutkaiset ja muuttuvat uhat, minkä vuoksi 

meidän on kiireesti nopeutettava siirtymistä kohti todellista Euroopan puolustusunionia. Tämä edellyttää uutta 

ajattelutapaa ja Euroopan puolustuksen systemaattista uudistamista, kuitenkin siten, että jäsenvaltioiden 

kiistämätöntä itsemääräämisoikeutta puolustusasioissa ei rajoiteta.  

Euroopan puolustusunioni tarkoittaa mielestäni sen varmistamista, että puolustusvalmius ja yleinen varautuminen 

ovat vakaalla tasolla koko EU:ssa. EU:n ja sen jäsenvaltioiden olisi voitava suojella Euroopan kansalaisia, 

alueellista koskemattomuutta, kriittisiä voimavaroja ja infrastruktuureja sekä Euroopan perusarvoja ja 

demokraattisia prosesseja. Todellinen Euroopan puolustusunioni edellyttää myös kilpailukykyistä, innovatiivista 

ja häiriönsietokykyistä Euroopan puolustuksen teollista ja teknologista perustaa (EDTIB). Tätä varten tarvitaan 

yhteisiä, vaiheittaisia ja jatkuvia toimia, jotka perustuvat jaettuun käsitykseen siitä, mitä EU:n tarpeet ja tavoitteet 

ovat.  

Kuten puheenjohtaja von der Leyen seuraavalle komissiolle antamissaan poliittisissa suuntaviivoissa toteaa, 

meidän on luonnosteltava uusi lähestymistapa ja määritettävä investoinnit, joita tarvitaan todellisen Euroopan 

puolustusunionin toteuttamiseen. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion yhdessä unionin ulkoasioista ja 

turvallisuuspolitiikasta vastaavan korkean edustajan / varapuheenjohtajan kanssa laatia valkoisen kirjan Euroopan 

puolustuksen tulevaisuudesta. Sen tarkoituksena on vahvistaa yhteisymmärrystä EU:n sisällä ja määritellä 

Euroopan puolustukseen liittyviä oikeasuhtaisia toimia. Ennakoin, että asiasta käytävässä keskustelussa nähdään 

kolme päälinjaa. Ensinnäkin Euroopan puolustusunioni edellyttää hallintorakenteiden yksinkertaistamista sekä 

saumatonta yhteyttä niiden vastuiden ja toimien välillä, joita säännellään Euroopan unionista tehdyllä 

sopimuksella ja Euroopan unionin toiminnasta tehdyllä sopimuksella. Keskeisen puolustuspolitiikan sekä 

puolustusteollisuuspolitiikan on oltava linjassa keskenään. Toiseksi Euroopan puolustusunionin on perustuttava 
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yhteiseen uhka-analyysiin ja jaettuun uhkakäsitykseen. Kolmanneksi on muistettava, että olemme sitoutuneet 

käyttämään varoja enemmän, paremmin ja yhteisesti koko Euroopan tasolla. Meidän on hyödynnettävä 

täysimittaisesti olemassa olevia välineitä ja resursseja sekä harkittava lisäresurssien käyttöönottoa, jotta voimme 

saavuttaa keskeiset tavoitteemme.  

Tätä taustaa vasten yhteistä turvallisuus- ja puolustuspolitiikkaa ei voida enää erottaa EU:n 

puolustusteollisuuspolitiikasta. Uhkien seurannasta ja niihin liittyvien tarpeiden määrittämisestä vastaavien 

tahojen on koordinoitava toimintaansa tehokkaammin niiden tahojen kanssa, jotka vastaavat EU:n 

puolustusteollisten ohjelmien käynnistämisestä ja niihin liittyvien resurssien käytöstä. Tämä ei ole ainoastaan 

onnistumisen edellytys, vaan se on tehtävämme ydin. Vastaavasti Euroopan puolustusunionia koskevalla työllä on 

oltava myönteinen vaikutus puolustusteollisuuden kilpailukykyyn ja tuotantokapasiteettiin, ja sen on edistettävä 

turvallisuustoimiemme sisäisen ja ulkoisen ulottuvuuden keskinäistä johdonmukaisuutta. Tämä tarkoittaa, että 

puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavan komission jäsenen on tehtävä yhteistyötä sekä teknologisesta 

omavaraisuudesta, turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan että ulkoasioista ja 

turvallisuuspolitiikasta vastaavan korkean edustajan / varapuheenjohtajan kanssa yhteisten tavoitteiden 

saavuttamiseksi. 

Tästä yhteistyöstä on hyötyä myös silloin, kun pyrimme hyödyntämään täysimittaisesti EU:n avaruusohjelmien ja 

-aloitteiden tarjoamia mahdollisuuksia ja sitä kautta edistämään seuraavia painopisteitä: puolustus ja turvallisuus, 

häiriönsietokyky, talouskasvu sekä digitaalinen ja vihreä siirtymä. EU:lla on oltava vahva, innovatiivinen, 

kilpailukykyinen ja monipuolinen avaruusteollisuus, joka kykenee vastaamaan huipputason avaruusjärjestelmiä 

koskeviin kiireellisiin tarpeisiin EU:ssa. Meidän on kyettävä varmistamaan unionin riippumattomuus luomalla 

omia uusia teknologioita, ratkaisuja ja teollisia prosesseja, joilla edistetään avaruusalan lippulaivahankkeita 

EU:ssa. Aion edistää avaruusdatatalouden strategiaa koskevaa työtä ja vahvistaa EU:n avaruusteollisuuden 

kilpailukykyä sekä tukea innovatiivisten startup-yritysten ja pk-yritysten kasvua. 

Painotan luonnollisesti synergiaetujen etsimistä, erityisesti puolustus- ja avaruusasioissa. Meidän olisi 

maksimoitava avaruuden käyttö puolustuksessa ja suojeltava EU:n ja jäsenvaltioiden avaruusresursseja 

turvallisuutta ja puolustusta tukevan EU:n avaruusstrategian pohjalta. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion asettaa 

etusijalle puolustusta tukevien avaruuspalvelujen kehittämisen ja käyttöönoton. Näitä palveluja ovat esimerkiksi 

Galileon julkisesti säännelty palvelu (PRS), turvallisten yhteyksien ohjelma IRIS2 ja maanhavainnointipalvelu 

puolustusalan käyttäjille ja viranomaisille. Jotta nämä ohjelmat voidaan ottaa käyttöön turvallisesti ja luotettavasti, 

unionilla on oltava valmiudet autonomiseen, turvalliseen ja kustannustehokkaaseen avaruuteen pääsyyn. Pyrin 

varmistamaan, että Eurooppa vahvistaa itsemääräämisoikeuttaan avaruuteen pääsyssä ja avaruuden käytössä. 

Tämä toteutetaan tehostamalla toimia, joilla varmistetaan autonominen pääsy avaruuteen, sekä monipuolistamalla 

eurooppalaisten laukaisupalveluntarjoajien kenttää ja lisäämällä niiden välistä kilpailua. 

Puolustusteollisuuden ja avaruusalan investointien varmistaminen on ensisijaisen tärkeää, sillä se vaikuttaa 

kaikkiin toimikauden toimiin. Erityisesti investointeja tarvitaan, jotta voimme ratkaista Euroopan puolustuksen 

teollisen ja teknologisen perustan kilpailukykyyn liittyviin ongelmia. Merkittävä ongelma vastuualueellani on ollut 

jatkuva investointien riittämättömyys. Tämän osoittaa myös komission ja korkean edustajan analyysi, jonka 

mukaan puolustukseen olisi osoitettu 1,1 biljoonaa euroa lisävaroja, jos jäsenvaltiot olisivat käyttäneet siihen 

johdonmukaisesti 2 prosenttia BKT:stään vuosina 2006–2020. Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen 

perustan tehokkuutta heikentää entisestään markkinoiden hajanaisuus, sillä jotkut EU-valtiot haluavat tukea 

mieluummin omaa puolustusteollisuuttaan, mikä johtaa tehottomaan pienimuotoiseen tuotantoon eri puolilla 

unionia. Tämä hajanaisuus ja tuotantokapasiteetin alikehittyneisyys näkyy siinä, että noin 75 prosenttia EU:n 

puolustushankinnoista tehtiin EU:n ulkopuolelta Venäjän Ukrainaan kohdistaman hyökkäyksen alkamisen ja 

kesäkuun 2023 välisenä aikana. Lisäksi EU:n puolustusmenojen kasvu on jäänyt merkittävästi jälkeen muista 

maailmanvalloista. Ne kasvoivat vain 19,7 prosenttia vuosina 1999–2021, kun taas Yhdysvaltojen, Venäjän ja 

Kiinan kaltaisten maiden puolustusbudjetteja on kasvatettu huomattavasti enemmän samoina ajanjaksoina. 

Sekä puolustus- että avaruusalalla olisi varmistettava, että vastaamme kiireellisiin geopoliittisiin ja 

turvallisuushaasteisiin. Ensimmäinen keino on nähdäkseni resurssien yhdistäminen yhteistä etua koskevissa 

eurooppalaisissa puolustuksen lippulaivahankkeissa. Olen täysin tietoinen siitä, että investointiprioriteettien 

määrittäminen ei ole helppo tehtävä, kun kyse on EU:n valmiuden vahvistamisesta tai EU:n tiiviimmästä 

osallistumisesta Naton toimintaan. Tätä taustaa vasten pidän hyödyllisenä, että selvitämme, millaisin tavoin 

puolustusalan investointeja voitaisiin seurata järjestelmällisemmin EU:n tasolla. Ensimmäiseksi olisi hyvä 

tarkastella Euroopan puolustusteollisuusstrategiassa esitettyjä indikaattoreita, joita on kehitetty edelleen myös 

sisällyttämällä ne EU:n hallintoon ja kansallisiin ohjelmiin. Keskipitkällä aikavälillä meidän on kannustettava 

jäsenvaltioita käyttämään varoja paremmin, yhdessä, enemmän ja EU:n tasolla. Kuten valitun puheenjohtajan 
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poliittisissa suuntaviivoissa todetaan, ensimmäinen tehtävä on vastata jäsenvaltioiden määrittelemään kiireelliseen 

tarpeeseen jälleenrakentaa, täydentää ja muokata kansallisia asevoimia.  

Seuraava monivuotinen rahoituskehys tarjoaa erinomaisen tilaisuuden maksimoida unionin avaruusalan toimien 

vaikutus, hyödyntää EU:n talousarviota EU:n painopisteiden saavuttamiseen ja lisätä yksityisten ja kansallisten 

julkisten investointien ennakoitavuutta. Aion edistää vahvaa ja innovatiivista avaruusteollisuutta myös 

hyödyntämällä komission Cassini-avaruusyrittäjyysaloitteesta saatuja kokemuksia. 

Kuten puheenjohtaja Ursula von der Leyen seuraavalle komissiolle antamissaan suuntaviivoissa toteaa, EU:hun 

perustetaan uusi Euroopan kilpailukykyrahasto, jonka investointikapasiteettia käytetään EU:n kilpailukyvyn 

kannalta kriittisiin strategisiin aloihin, kuten avaruuteen. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä tiivistä 

yhteistyötä taloudellisesta hyvinvoinnista ja teollisuusstrategiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan sekä 

talousarviosta, petostentorjunnasta ja julkisesta hallinnosta vastaavan komission jäsenen kanssa tämän tavoitteen 

saavuttamiseksi. 

Seuraavassa monivuotisessa rahoituskehyksessä puolustusrahoitukseen on suhtauduttava kunnianhimoisemmin, 

jotta voimme tukea Euroopan puolustusteollisuuden kilpailukykyä ja tuotantokapasiteettia. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion osaltani vahvistaa sisämarkkinoita luomalla todelliset puolustusalan 

sisämarkkinat. Keskeisenä painopisteenä on standardointi, mukaan lukien Naton sotilaallisten standardien 

täytäntöönpano jäsenvaltioissa, sekä sertifioinnin yhdenmukaistaminen. Osana näitä toimia edistetään sovittujen 

siviili- ja puolustusstandardien, kuten Naton STANAGien, käyttöä Euroopan puolustusteollisissa ohjelmissa sekä 

tuetaan nopeaa ristiinsertifiointia yhteentoimivuuden varmistamiseksi ja puolustustuotteiden markkinoille pääsyn 

esteiden vähentämiseksi kaikkialla EU:ssa. Puolustukseen liittyvien tuotteiden siirtoa koskevan direktiivin ja 

puolustushankintoja koskevan direktiivin tarkistamisen lisäksi meidän on myös pyrittävä parantamaan kaikkien 

yritysten markkinoille pääsyä, lisäämään ja sujuvoittamaan rajat ylittävää yhteistyötä sekä parantamaan 

toimitusvarmuutta. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion lisäksi vuoden 2025 alkupuoliskolla yhteistyössä muiden 

kollegion jäsenten kanssa esittää eurooppalaista avaruuslakia, joka tasoittaa tietä avaruusalan sisämarkkinoille. Se 

parantaa avaruusteollisuuden kilpailukykyä, luo uusia liiketoimintamahdollisuuksia ja helpottaa avaruusalan 

yritysten toimintaa.  

Uskon vakaasti, että jatkuva yhteistyö keskeisten sidosryhmien, kuten Euroopan parlamentin, neuvoston, 

jäsenvaltioiden, teollisuuden, tiedeyhteisön ja suuren yleisön, kanssa edesauttaa yhteisymmärryksen löytymistä 

kunnianhimoisesta Euroopan puolustusteollisuutta ja avaruusalaa koskevasta ohjelmasta sekä sitoutumista siihen. 

 

4. Venäjän hyökkäyssota Ukrainaa vastaan on tuonut täysimittaisen sodan taas Euroopan mantereelle. Olette 

EU:n ensimmäinen puolustuksesta ja avaruusasioista vastaava komission jäsen ja Teillä on johtava rooli 

perustettaessa Euroopan puolustusunionia ja laadittaessa valkoista kirjaa Euroopan puolustuksen 

tulevaisuudesta. Mitkä ovat painopisteenne jäsenvaltioiden tukemisessa niiden kehittäessä Euroopan 

puolustusvoimavaroja välittömästi sekä keskipitkällä ja pitkällä aikavälillä EU:n kansalaisten turvallisuuden 

varmistamiseksi? Voitteko tässä yhteydessä antaa joitakin esimerkkejä aloitteista, joita komissio voisi kehittää ja 

jotka ovat johdonmukaisia varapuheenjohtajan / korkean edustajan ja jäsenvaltioiden määrittelemien tarpeiden 

kanssa sekä Versailles’n julistuksen sitoumusten mukaisia?    

Olen vahvasti sitä mieltä, että meidän on voitava täydentää kansallisia puolustusvarastoja ja tarjota jäsenvaltioiden 

asevoimille se, mitä ne tarvitsevat kaikkein äärimmäisimpien sotilaallisten tilanteiden varalle. Tarvitsemme 

mittavia investointeja, jotta voimme kehittää puolustusvoimavarojamme mahdollisimman tehokkaasti.  

Näihin kriittisiin tarpeisiin vastaaminen edellyttää kahden eri aikavälin haasteen selättämistä. Lyhyellä aikavälillä 

meidän on kiireellisesti parannettava EU:n valmiutta mahdollisen sotilaallisen hyökkäyksen varalle. Samaan 

aikaan meidän on laadittava keskipitkän ja pitkän aikavälin suunnitelmia ja tiedostettava, että Yhdysvallat 

todennäköisesti vähentää sotilaallista läsnäoloa Euroopassa tulevina vuosikymmeninä, koska se on siirtämässä 

painopistettään Kiinaan tämän muodostaman strategisen haasteen johdosta. Nämä kaksitahoiset haasteet 

korostavat tarvetta vahvistaa nopeasti EU:n puolustuksen riippumattomuutta ja voimavaroja, jotta unioni voisi 

tehokkaasti turvata etunsa ja turvallisuutensa yhä monimutkaisemmassa globaalissa toimintaympäristössä. 

Lisäksi uskon, että meidän on lyhyellä aikavälillä jatkettava puolustusalan tutkimuksen ja kehityksen tukemista 

Euroopan puolustusrahaston kautta. Meidän on myös jatkettava EU:n kahden hätätilavälineen täytäntöönpanoa. 
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Nämä ovat asetus välineen perustamisesta Euroopan puolustusteollisuuden vahvistamiseksi yhteistoiminnallisten 

hankintojen avulla (EDIRPA) sekä ampumatarvikkeiden tuotantoa tukeva säädös (ASAP).  

EU:n kokonaiskysynnän lisäämiseksi ja perinteisten puolustustarvikkeiden teollisen tuotannon kasvattamiseksi 

tarvitaan kuitenkin paljon muitakin toimia, jotka on toteuttava mahdollisimman tiiviissä yhteistyössä 

jäsenvaltioiden kanssa. Tällaisia ovat esimerkiksi i) tiedonvaihdon lisääminen EU:n jäsenvaltioiden, EU:n ja Naton 

välillä puolustusresurssien nykyisistä määristä ja tarpeista, mikä voisi lopulta johtaa EU:n puolustusteollisuuden 

tuotossuunnitelmaan, jonka avulla Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen perustan (EDTIB) 

tuotantovalmius voitaisiin mukauttaa ja optimoida EU:n jäsenvaltioiden ja Nato-liittolaisten yhteisiin 

turvallisuustarpeisiin koordinoidulla ja tehokkaalla tavalla, ii) yhteisvarastointimahdollisuuksien tarkastelu EU:n 

sotilaallisten turvallisuuskriteerien perusteella sekä puolustusteollisuuden valmiuksien kehittämisen ja 

investointien seuranta yhdessä jäsenvaltioiden kanssa kansallisiin ohjelmiin sisällytettävien EU:n indikaattorien 

avulla ja iii) yhteishankintojen edistäminen tulevan Euroopan puolustusteollisuusohjelman (EDIP) avulla 

kysynnän yhdistämiseksi ja hintatason alentamiseksi.   

Tämän vuoksi aion tehdä yhteistyötä parlamentin ja neuvoston kanssa, jotta Euroopan puolustusteollisuusohjelma 

hyväksyttäisiin nopeasti. Toivon saavani ratkaisevan tärkeän tukenne tässä asiassa.  

Toivon tukeanne myös sille, että sotilaallisesta liikkuvuudesta tehtäisiin kokonaisvaltainen asevoimien logistiikan 

voimavara. Tätä varten tarvitaan muun muassa merkittäviä investointeja sotilaallisen liikkuvuuden 

infrastruktuuriin sekä liikkuvuuden sääntelyn pullonkaulojen poistamista. Meidän on parannettava 

lentorahtimahdollisuuksia sekä investoitava enemmän logistiseen infrastruktuuriin, kuten satamiin, lentoasemiin, 

rautateihin, vesiväyliin ja maanteihin. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä tiivistä yhteistyötä kestävästä 

liikenteestä ja matkailusta vastaavan komission jäsenen kanssa sotilaalliseen liikkuvuuteen liittyvissä 

kysymyksissä. Lisäksi meidän on kehitettävä näiden tavoitteiden toteuttamiseen tarvittava infrastruktuuri, kuten 

erilaisia digitalisoituja järjestelmiä, liikenteen seurantajärjestelmiä ja lastin optimointijärjestelmiä.  Meidän tulee 

helpottaa joukkojen ja laitteiden nopeaa liikkumista rajojen yli lyhentämällä selvästi toimintavalmiusaikoja ja 

parantamalla sitä kautta merkittävästi yhteisiä puolustus- ja operatiivisia valmiuksiamme.  

Nämä toimenpiteet edellyttävät sotilaallisen liikkuvuuden vahvistamista siten, että kaikki sen esteet poistetaan. 

 Meidän on kyettävä tarjoamaan jäsenvaltioiden asevoimille uusia puolustusvoimavaroja. Meillä on oltava riittävät 

keinot keskittyä suurimpiin yhteisiin ja rajat ylittäviin uhkiin. Tämä edellyttää EU:n tason investointeja 

seuraavassa monivuotisessa rahoituskehyksessä. Tulemme kuitenkin ehdottamaan myös kiireellisiä puolustusalan 

investointikohteita. 

Lisäksi meidän on selvitettävä vaihtoehtoja, kuten EU:n tason rahoituksen, jäsenvaltioiden rahoitusosuuksien ja 

innovatiivisten rahoitusratkaisujen yhdistelmää, jolla yksityistä sektoria kannustettaisiin investoimaan 

puolustukseen tietyillä painopistealoilla, joita ovat esimerkiksi eurooppalainen ohjustorjuntajärjestelmä, 

kyberpuolustus, sotilaallinen liikkuvuus ja drooniteknologia. 

Komission, ulkoasioiden ja turvallisuuspolitiikan korkean edustajan ja jäsenvaltioiden on yhdessä määriteltävä 

tulevat toimet näillä painopistealoilla. Jäsenvaltioiden täysimittainen osallistuminen on tärkeää, sillä ne päättävät 

viime kädessä siitä, mitkä tavoitteet ovat ensisijaisia. On tärkeää varmistaa saumaton siirtymä vankkoihin 

puitteisiin, joilla parannetaan Euroopan puolustusvoimavaroja. 

 

5. Teille on annettu tehtäväksi esitellä (yhteistyössä varapuheenjohtajan / korkean edustajan kanssa) valkoinen 

kirja Euroopan puolustuksen tulevaisuudesta jo toimikautenne ensimmäisten sadan päivän aikana. Teitä on 

pyydetty edistämään tässä yhteydessä yhteistä visiota ja tavoitteita neuvostossa ja parlamentissa sekä suuren 

yleisön ja muiden sidosryhmien keskuudessa sekä vahvistamaan EU:n ja Naton kumppanuutta. Miten aiotte tehdä 

ennakoivasti ja tehokkaasti yhteistyötä Euroopan parlamentin kanssa Euroopan puolustuksen tulevaisuutta 

koskevan valkoisen kirjan ja muiden vastuualueeseenne liittyvien aloitteiden laatimisen ja kehittämisen 

varhaisimmista vaiheista alkaen aina niiden käyttöönottoon ja täytäntöönpanoon asti (myös seuraavaa 

monivuotista rahoituskehystä edeltävänä aikana)? Voitteko antaa tähän liittyen yksityiskohtaiset tiedot siitä, miten 

aiotte käydä säännöllistä keskustelua täysistunnossa ja asiaankuuluvien valiokuntien kanssa; varmistaa 

jäsennellyn vuoropuhelun ja sen, että pääsette paikalle lyhyelläkin varoitusajalla vastuualuettanne koskevien 

merkittävien tapahtumien sattuessa; varmistaa, että parlamentin kannat otetaan asianmukaisesti huomioon 
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säädösehdotuksissa sekä EU:n tiedonannoissa ja strategioissa; varmistaa, että parlamentti saa vastuualueenne 

kannalta merkitykselliset tiedot ja asiakirjat, mukaan lukien neuvostolle jaetut tiedot ja asiakirjat, ja että 

asianomaisille valiokunnille tiedotetaan asioista välittömästi ja täydessä laajuudessa sekä kirjallisesti että 

suullisesti; ja varmistaa, että parlamentille annetaan olennaisia ja asiaankuuluvia ei-julkisia tietoja suljetuin ovin 

pidettävissä kokouksissa? 

Valittu puheenjohtaja on valtuuttanut minut laatimaan yhdessä ulkoasioista ja turvallisuuspolitiikasta vastaavan 

korkean edustajan ja komission varapuheenjohtajan kanssa valkoisen kirjan Euroopan puolustuksen 

tulevaisuudesta. Sen keskeisenä tavoitteena on käynnistää keskustelu suuren yleisön, sidosryhmien, Euroopan 

parlamentin ja neuvoston kanssa yhteisymmärryksen löytämiseksi uudesta, yhteisestä lähestymistavasta EU:n 

puolustukseen. Komission toimikauden 100 ensimmäisen päivän aikana esitettävä valkoinen kirja on lähtökohta, 

ja sen tarkoituksena on osallistaa parlamentti prosessiin ja mahdollisten suuntien ja tulevien toimien suunnitteluun 

jo varhaisessa vaiheessa. 

Kuten valittu puheenjohtaja muistutti, Euroopan puolustaminen edellyttää jäsenvaltioiden ja EU:n toimielinten 

tiivistä yhteistyötä. Ja Euroopan puolustaminen tarkoittaa Euroopan kansalaisten suojelua. EU-vaalien jälkeinen 

kyselytutkimus osoitti, että EU:n puolustus ja turvallisuus olivat yksi seitsemästä tärkeimmästä syystä, jotka 

motivoivat kansalaisia äänestämään. Parlamentin ansiosta EU:n kansalaisilla on aito sananvalta puolustusasioissa, 

jotka eivät ole eivätkä saisi olla ainoastaan jäsenvaltioiden ja sotilasasiantuntijoiden päätettävissä. Valkoinen kirja 

Euroopan puolustuksen tulevaisuudesta tarjoaa erinomaisen tilaisuuden käydä laajaa julkista keskustelua siitä, 

mitä riittävään puolustusvalmiuteen vaaditaan. 

Aion tehdä tiivistä yhteistyötä Euroopan parlamentin kanssa ja kunnioittaa jäsenvaltioiden tärkeää roolia 

täysivaltaisina päätöksentekijöinä puolustusasioissa. Teidät kutsutaan osallistumaan tähän prosessiin esittämään 

näkemyksiänne siitä, mihin suuntaan Euroopan puolustuksen olisi mentävä. Valkoisen kirjan valmisteluun voi 

vaikuttaa tehokkaasti yhteistä ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa ja yhteisen turvallisuus- ja puolustuspolitiikan 

täytäntöönpanoa koskevien Euroopan parlamentin vuosikertomusten avulla. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, minulla on kunnia esitellä valkoinen kirja täysistunnossa, ja voimme näin yhdessä 

päättää siitä, millaista tehostettua vuoropuhelua Euroopan parlamentin valiokunnissa käydään puolustusasioista.  

Valkoisen kirjan julkaiseminen on vasta ensimmäinen askel yhteisen vision määrittelyprosessissa. Jos nimitykseni 

puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, voitte luottaa siihen, että yhteistyö 

parlamentin kanssa on toimivaa ja entistä tiiviimpää. 

Aion myös tehdä kanssanne yhteistyötä EU:n ja Naton kumppanuuteen liittyvissä kysymyksissä, joita pyrin 

kehittämään edelleen tiiviissä yhteistyössä korkean edustajan / varapuheenjohtajan kanssa. Tässä työssä aion 

noudattaa täysin osallistavuuden, vastavuoroisuuden ja EU:n päätöksenteon riippumattomuuden periaatteita ja 

kunnioittaa samalla kaikkien jäsenvaltioiden turvallisuus- ja puolustuspolitiikan erityisluonteita.  

Olen vakuuttunut siitä, että Euroopan unionilla on ainutlaatuista lisäarvoa, jolla voimme täydentää jäsenvaltioiden 

ja Naton puolustusta. Aion hyödyntää EU:n erityisiä välineitä eli sen budjetti- ja sääntelyvalmiuksia, ja myös 

avaruusresursseja, joiden avulla voidaan tukea jäsenvaltioita ja Natoa kriittisten puolustusresurssien kehittämistä. 

Keskeistä on vahvistaa Naton keskeistä roolia yhteisessä puolustuksessa. Uskon, että meillä tulee olemaan 

runsaasti mahdollisuuksia keskustella siitä, mikä on EU:n rooli Euroopan yleisessä puolustusvarautumisessa ja 

miten se täydentää Natoa. 

Haluankin kiittää Euroopan parlamentin valtuuskuntaa sen Naton parlamentaarisessa yleiskokouksessa tekemästä 

työstä. Euronestin parlamentaarisen edustajakokouksen edellisenä yhteispuheenjohtajana arvostan erityisesti 

parlamentaarista diplomatiaa ja keskustelen mielelläni suhteista Naton parlamentaariseen yleiskokoukseen 

vastaavan valtuuskunnan sekä toimivaltaani liittyvien parlamentin valiokuntien kanssa. 

Keskeiset lainsäädäntöehdotukset, joihin toimeksiantokirjeessäni viitataan, erityisesti Euroopan 

puolustusteollisuusohjelma ja tuleva eurooppalainen avaruuslaki, ovat tärkeitä ensimmäisiä virstanpylväitä 

työssäni, jossa Euroopan parlamentti toimii toisena lainsäätäjänä. Odotan yhteistyötä parlamentin kanssa Euroopan 

puolustusteollisuusohjelman perustamista koskevan ehdotuksen parissa. Aion ohjeistaa yksiköitäni toimittamaan 

teknisiä katsauksia tekstin tulevaa analyysia varten. 

Euroopan parlamentti on johdonmukaisesti tukenut tulevaa eurooppalaista avaruuslakia. Olen tietoinen 

ehdotetuista turvallisuuteen ja kestävyyteen liittyvistä pilottihankkeista, jotka vaikuttavat suoraan tällaiseen 
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lainsäädäntöön. Yhteinen näkemys on, että tarvitsemme yhteisiä sääntöjä, jotta avaruusalan toimijat voivat tarjota 

palveluja helposti kaikkialla unionissa. Eurooppalainen avaruuslaki on sopivin väline näiden avaruusalan 

sisämarkkinoiden luomiseen. Tätä lähestymistapaa tukevat jäsenvaltiot, Euroopan parlamentti ja sidosryhmät 

(teollisuus ja tiedeyhteisö), joita on kuultu perusteellisesti valmisteluprosessin aikana. Tällainen tiivis 

vuorovaikutus jäsenvaltioiden, parlamentin ja avaruusteollisuuden kanssa on ratkaisevan tärkeää tämän aloitteen 

onnistumisen kannalta.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion lisäksi pyrkiä vahvistamaan avaruusteollisuuden kilpailukykyä ja 

maksimoimaan avaruusdatan käyttöönoton. Lisätoimia tarvitaan tiettyjen teknologisten esteiden poistamiseksi 

kaikilta talouden aloilta ja Euroopan markkinoiden pirstoutumisen vähentämiseksi. Luotan tukeenne tässä asiassa. 

Seuraavan monivuotisen rahoituskehyksen valmistelua silmällä pitäen nykyisten ohjelmien uudelleentarkastelu 

tarjoaa minulle erinomaisen tilaisuuden vaihtaa näkemyksiä vastuualueeseen liittyvien parlamentin valiokuntien 

kanssa tulevista haasteista. Huomioin EU:n avaruusohjelman äskettäisen väliarvioinnin ja Euroopan 

puolustusrahaston tulevan uudelleentarkastelun. Seuraava monivuotinen rahoituskehys on erinomainen tilaisuus 

maksimoida unionin toimien vaikutus, hyödyntää EU:n talousarviota kiireellisimpien EU:n painopisteiden 

saavuttamiseen, lisätä yksityisten ja julkisten investointien ennakoitavuutta ja vahvistaa tavoitteiden välistä 

synergiaa. Lisäksi se mahdollistaa EU:n rahoitusympäristön yksinkertaistamisen ja siten hallinnollisen taakan 

keventämisen. Aion tehdä läheistä yhteistyötä Euroopan parlamentin kanssa, jotta se voi toteuttaa täysipainoisesti 

lainsäätäjän, valvojan ja asialistan laatijan roolejaan. Aion kunnioittaa kaikilta osin yhdenvertaisen kohtelun 

periaatetta toimiessani Euroopan parlamentin ja neuvoston kanssa. Noudatan tässä vuoden 2010 puitesopimuksen 

ja vuonna 2016 paremmasta lainsäädännöstä tehdyn toimielinten välisen sopimuksen määräyksiä. 

Olen hyvin tietoinen siitä, että vastuualueeni pitää sisällään arkaluonteisia asioita, joista käytävään keskusteluun 

liittyisi rajoituksia. Arkaluonteisuus ei estäisi minua etsimästä rakentavia tapoja vaihtaa tietoja Euroopan 

parlamentin kanssa keskinäisen luottamuksen hengessä.  

Jos tämä osoittautuu tarpeelliseksi, olen myös valmis tutkimaan tapoja kehittää asianmukaisia ja käytännöllisiä 

viestintäkanavia arkaluonteisten tietojen vaihtoon toimeksiantokirjeeni mukaiseen vastuualueeseen kuuluvista 

politiikkatoimista vastaavien valiokuntien kanssa. 

 

Teollisuus-, tutkimus- ja energiavaliokunnan kysymykset  

6. Mikä on näkemyksenne vastuualueestanne sen lisäksi, mitä toimeksiantokirjeenne sisältää, ja mitä haluaisitte 

jättää perinnöksi toimikautenne jälkeen? Mitä lainsäädäntöehdotuksia ja muita aloitteita aiotte ehdottaa 

komission jäsenten kollegiolle hyväksyttäviksi seuraavien viiden vuoden aikana ja erityisesti ensimmäisten sadan 

päivän aikana? Kuinka aiotte varmistaa, että näillä ehdotuksilla samoin kuin olemassa olevan lainsäädännön 

täytäntöönpanolla vahvistetaan Euroopan kilpailukykyä? Aiotteko laatia nämä lainsäädäntöehdotukset niitä 

koskevien vaikutustenarviointien pohjalta? Mitä suunnitelmia Teillä on erityisesti puolustustuotteiden ja -

palvelujen sisämarkkinoiden, Euroopan puolustusrahaston, eurooppalaisen avaruuslain, avaruusdatatalouden 

strategian sekä EDIRPA-välineen, ASAP-asetuksen, Euroopan puolustusteollisuusstrategian ja turvallisuutta ja 

puolustusta tukevan EU:n avaruusstrategian täytäntöönpanon suhteen?  

 

On kunnia ja etuoikeus toimia ensimmäisenä puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavana komission jäsenenä, jos 

Euroopan parlamentti vahvistaa nimitykseni. Olen hyvin tietoinen siitä, että tämä uusi salkku on osa EU:n Ukrainan 

sodan ja kasvavien geopoliittisten jännitteiden johdosta toteuttamia toimia. Minua motivoi se, että Euroopan unioni 

on onnistunut selviytymään lukuisista kriiseistä historiansa aikana ja että se on kunkin kriisin myötä kehittynyt ja 

vahvistanut kykyään vastata uusiin haasteisiin. EU:n intressien turvaaminen strategisilla aloilla, kuten 

avaruusasioissa ja puolustuksessa, on osa tätä ajattelutapaa. Varmistaisin, että EU:n puolustusteollisuudella ja 

avaruuspolitiikalla on pysyvä vaikutus EU:n talouteen, turvallisuuteen ja puolustukseen ja että ne edistävät EU:n 

kansalaisten hyvinvointia.  

Meidän on nostettava EU:n puolustus uudelle tasolle ja edettävä kohti todellista Euroopan puolustusunionia 

kunnianhimoisten toimenpiteiden avulla. Jäsenvaltioiden välisen yhteistyön tulisi olla sääntö pikemminkin kuin 

poikkeus, ja jäsenvaltioiden olisi investoitava paitsi enemmän myös paremmin eli yhteistyössä ja ennen kaikkea 

Euroopan puolustusteollisuuteen. EU:n puolustusteollisuus voi ottaa mallia Euroopan avaruusalan 

lippulaivaohjelmien, kuten Galileon tai Copernicuksen, puitteissa tehtävästä yhteistyöstä, joka mahdollistaa alan 

yhteiset hankkeet ja koko unionia hyödyttävien palvelujen tarjoamisen. 
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Kuten valitun puheenjohtajan poliittisista suuntaviivoista ja toimeksiantokirjeestänikin käy ilmi, meillä on 

nähdäkseni kolme keskeistä toimintalinjaa pyrkiessämme kohti todellista puolustusunionia. 

Ensinnäkin EU:n on luotava todelliset puolustusalan sisämarkkinat, joissa jäsenvaltiot siirtävät painopistettä pois 

kansallispainotteisista lähestymistavoista puolustusmarkkinoihin ja -teollisuuteen. Erityisesti tulisi painottaa 

standardointia, mukaan lukien Naton sotilasstandardien täytäntöönpanoa jäsenvaltioissa sekä sertifioinnin 

yhdenmukaistamista. Osana näitä toimia edistetään sovittujen siviili- ja puolustusstandardien, kuten Naton 

STANAGien, käyttöä Euroopan puolustusteollisuuden ohjelmissa sekä tuetaan nopeaa ristiinsertifiointia 

yhteentoimivuuden varmistamiseksi ja puolustustuotteiden markkinoille pääsyn esteiden vähentämiseksi kaikkialla 

EU:ssa. 

Toiseksi EU:n voimavaratarpeiden määrittelyn ja niihin investoimisen olisi oltava paremmin linjassa. Tähän 

päästään EU:n ohjelmien ja talousarvion avulla.  

Kolmanneksi yhteistä etua koskevien eurooppalaisten puolustuksen lippulaivahankkeiden kehittäminen olisi 

ratkaisevan tärkeää unionin turvallisuuden, puolustuksen ja teknologisen suvereniteetin kannalta. Tällaisilla 

hankkeilla olisi enemmän painoarvoa kuin mihin jäsenvaltioiden taloudelliset ja teolliset valmiudet riittävät. Aion 

tehdä tiivistä yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa auttaakseni niitä toteuttamaan yhteishankkeita, jotka koskevat 

esimerkiksi ilmapuolustusta, kyberpuolustusta, drooniteknologiaa ja droonientorjuntateknologiaa tai muita kriittisiä 

painopistealueita. Lisäksi aion jatkaa sotilaallisen liikkuvuuden priorisointia, jossa on jo nähty hyvää edistystä. 

Kannustan myös Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen perustan (EDTIB) ja Ukrainan väliseen 

yhteistyöhön erityisesti drooneihin ja innovointiin liittyvissä kysymyksissä. Keskeisessä osassa voisi olla Kiovaan 

äskettäin perustettu EU:n innovaatiotoimisto.  

Euroopan puolustusunionin suunnittelussa tullaan hyödyntämään lyhytkestoisista hätätilavälineistä, kuten ASAP- ja 

EDIRPA-asetuksista, saamiamme kokemuksia.  

Sitoudun myös lisäämään Euroopan puolustusrahaston toimia EU:n puolustusvoimavarojen toimintaympäristön 

hajanaisuuden vähentämiseksi ja Euroopan puolustusteollisuuden kilpailukyvyn parantamiseksi. On myös 

ratkaisevan tärkeää panna nopeasti täytäntöön Euroopan puolustusteollisuusstrategiassa ehdotetut toimenpiteet ja 

hyväksyä nopeasti neuvoston käsiteltävänä parhaillaan oleva Euroopan puolustusteollisuusohjelma ja aloittaa sen 

täytäntöönpano. Viimeksi mainitussa Euroopan parlamentilla tulee olemaan ratkaiseva rooli tulevina kuukausina. 

Aion erityisesti tukea Euroopan puolustusalan sisämarkkinoiden syntyä ja edistää Euroopan puolustusteollisuuden 

kilpailukykyä ja valmiuksia. 

Uskon, että meidän on muutettava myös suhtautumistamme avaruuteen. Haluan vahvistaa EU:n asemaa yhtenä 

avaruusasioiden kärkitoimijoista maailmassa, priorisoida avaruusalan kilpailukykyä, hyödyntää avaruutta 

mahdollisimman paljon turvallisuus- ja puolustuskäytössä sekä parantaa avaruusresurssien suojelua.  

Turvallisuutta ja puolustusta tukeva EU:n avaruusstrategia tulee olemaan lähestymistapani kulmakivi. Aion tehdä 

tiivistä yhteistyötä ulkoasioista ja turvallisuuspolitiikasta vastaavan korkean edustajan ja komission 

varapuheenjohtajan sekä kollegion muiden jäsenten ja jäsenvaltioiden kanssa sen varmistamiseksi, että sen 

täytäntöönpanoa jatketaan.  

Aion välittömästi jatkaa puolustusta tukevien avaruuspalvelujen kehittämistä. Keskeisiä aloitteita ovat Galileon 

julkisesti säännellyt palvelut ja EU:n turvallisten yhteyksien ohjelma IRIS2, jonka tavoitteena on tarjota turvallisia 

yhteyksiä valtiollisille ja puolustusalan käyttäjille vuoteen 2030 mennessä. Keskipitkällä aikavälillä aion edistää 

uusien maapallon havainnointipalvelujen kehittämistä julkishallinnolliseen käyttöön. Tässä hyödynnetään 

pilottipalvelua ja toteutettavuustutkimuksia, jotka ovat parhaillaan käynnissä. Samalla parannamme 

avaruustilannetietoisuutta EU:n avaruusvalvonta- ja -seurantapalvelujen avulla sekä kehitämme pilottioperaation 

avaruudessa tehtäviä toimintoja ja palveluja varten. Pyrin myös varmistamaan autonomisen, reagointikykyisen ja 

joustavan pääsyn avaruuteen. Pitkällä aikavälillä pyrin kehittämään autonomisia valmiuksia avaruudessa tehtävien 

toimintojen ja niihin liittyvien palvelujen saralla.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, ensisijaisena tavoitteenani on vahva ja innovatiivinen avaruusteollisuus, joka on EU:n 

kilpailukyvyn ja turvallisuuden keskeinen tukipylväs. Aion edistää EU:n avaruusteollisuutta koskevaa työtä 

erityisesti edistämällä strategista lähestymistapaa laukaisukapasiteetin kehittämiseen, tutkimukseen ja innovointiin 

sekä tukemalla innovatiivisia startup- ja scaleup-yrityksiä. 
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Kuten toimeksiantokirjeessäni todettiin, eurooppalainen avaruuslaki on keskeinen osa EU:n avaruuspolitiikkaa, 

koska sillä luodaan avaruuden sisämarkkinat, yksinkertaistetaan avaruusyritysten toimintaa ja luodaan uusia 

liiketoimintamahdollisuuksia. Varmistan, että standardointi on keskeisessä asemassa eurooppalaisen avaruuslain 

täytäntöönpanossa. Ottamalla käyttöön yhteisen lähestymistavan, yhteiset standardit ja niihin liittyvät 

koordinointimekanismit luomme tietä kilpailukykyiselle EU:n avaruusteollisuudelle. Prosessista tehtiin 

perusteellinen vaikutustenarviointi vuoden 2024 alussa. Sen tulokset olivat selkeitä: tarvitsemme yhteisiä sääntöjä, 

jotta avaruusalan toimijat voivat tarjota palveluja helposti kaikkialla unionissa. Eurooppalainen avaruuslaki on 

sopivin väline näiden avaruusalan sisämarkkinoiden luomiseen, EU:n avaruusteollisuuden maailmanlaajuisen 

kilpailukyvyn parantamiseen ja tasapuolisten toimintaedellytysten varmistamiseen kaikille toimijoille. Teollisuus ja 

muut keskeiset sidosryhmät ilmaisivat lähestymistavalle yleisen tukensa kuulemisten aikana.  

Aion tukea Euroopan puolustusalan sisämarkkinoiden syntyä. Komissio ehdottaa Euroopan kilpailukykyrahaston 

perustamista. Sillä pyritään lisäämään investointeja strategisiin teknologioihin, kuten tekoälyyn, 

avaruusteknologiaan, puhtaaseen teknologiaan ja bioteknologiaan sekä Euroopan yhteistä etua koskeviin 

hankkeisiin. Pyrimme varmistamaan, että hyödynnämme talousarviomme mahdollisuuksia yksityisten 

investointien houkuttelemiseen ja niihin liittyvien riskien vähentämiseen, jotta saavutamme yhteiset tavoitteemme. 

Yhdistämällä voimansa Euroopan valtiot voivat investoida yhdessä kunnianhimoisiin yhteisiin hankkeisiin. 

 

7. Mitä konkreettisia toimenpiteitä aiotte toteuttaa parantaaksenne puolustusteollisuuden valmiuksia tuottaa 

tehokkaasti ja kilpailukykyisesti riittäviä määriä tarvittavia tuotteita ja palveluja? Miten aiotte laajentaa 

puolustusteollisuuden valmiuksia kaikkialla EU:ssa, jotta voidaan vähentää erityisesti pk-yritysten ja pienten 

midcap-yritysten kohtuuttomia ulkoisia riippuvuuksia, puuttumatta kuitenkaan muille EU:n toimintapolitiikoille 

osoitettuihin määrärahoihin? Mitä toimenpiteitä aiotte toteuttaa, jotta raaka-aineiden ja keskeisten komponenttien 

saatavuus Euroopan teollisuudelle paranisi ja tiettyjen teknologioiden käyttöä koskevia rajoituksia voitaisiin 

vähentää? Miten aiotte tehdä puolustukseen liittyvien eurooppalaisten tuotteiden ja palvelujen hankinnasta 

houkuttelevampaa? Miten aiotte varmistaa, että samaan aikaan kun EU tukee Euroopan puolustuksen teollista ja 

teknologista perustaa (EDTIB), pk-yritykset ja midcap-yritykset integroidaan toimitusketjuihin ja eri 

jäsenvaltioista tulevien toimijoiden välillä edistetään aidosti uusia kumppanuuksia? Miten aiotte yleisesti ottaen 

parantaa jäsenvaltioiden välistä yhteistyötä ja mikä rooli Euroopan puolustusvirastolla pitäisi mielestänne olla? 

Mikä on näkemyksenne rajatylittävän yhteistyön muotoilemisesta ja mahdollisesta ”erikoistumisesta” 

puolustusteollisuuteen? Millaisena näette digitaalisten teknologioiden merkityksen Euroopan puolustuksessa? 

Miten Euroopan puolustusteollisuusohjelman (EDIP) määrärahoja ja rakenteita hyödynnettäisiin parhaalla 

mahdollisella tavalla? Mitkä olisivat mielestänne riittävät taloudelliset resurssit EDIP-ohjelmalle ja siihen 

liittyville nykyisille välineille, ja miten aiotte turvata ne? Miten aiotte varmistaa, että EDIP-ohjelmasta olisi 

mahdollisimman paljon hyötyä EU:n teollisuudelle, ja mitä mieltä olette sen kelpoisuuskriteereistä? Mikä on 

näkemyksenne siitä, että EU rahoittaa suoraan Ukrainan puolustusteollisuutta, ja aiotteko vahvistaa tätä 

lähestymistapaa? Millaisena näette EDIP-ohjelman tulevaisuuden vuoden 2027 jälkeen?  

 

Puolustusvalmius edellyttää, että EU:lla ja sen jäsenvaltioilla on jatkuvasti käytettävissään kaikki ne voimavarat, 

joita tarvitaan kaikkein äärimmäisimmissä sotilaallisissa tilanteissa. Tämä edellyttää kriittisen teknologian 

hallintaa ja kaikkien tarvittavien laitteiden toimitusvarmuutta ilman käyttöä koskevia rajoituksia.  

Olen vahvasti sitä mieltä, että päästäkseen tähän tavoitteeseen EU:n on voitava luottaa Euroopan puolustuksen 

teolliseen ja teknologiseen perustaan. Perustan on oltava paitsi kilpailukykyinen maailmanlaajuisesti, myös 

reagoiva ja häiriönsietokykyinen. Meidän on kyettävä vastaamaan jäsenvaltioiden kaikkiin pyyntöihin nopeasti ja 

tarvittavalla volyymillä silloin, kun ne pyrkivät torjumaan tai vastustamaan niihin kohdistuvia uhkia. Euroopan 

puolustuksen ja teknologisen teollisen perustan (EDTIB) on kestettävä kaikki häiriöt, jotta sen toimitusketjut 

voivat jatkaa toimintaansa myös silloin, kun niihin kohdistuu erittäin vakavia rajoitteita. 

Ensimmäisenä tavoitteenani olisi näin ollen toteuttaa uusia toimenpiteitä puolustustuotteiden sisämarkkinoiden 

koko potentiaalin hyödyntämiseksi. Näin EU:n puolustusteollisuus voisi hyötyä suuremmista markkinoista, mikä 

lisäisi tehokkuutta ja parantaisi myös innovointimahdollisuuksia.  

Todellisten eurooppalaisten puolustustuotteiden ja -palvelujen sisämarkkinoiden syntyminen edellyttää, että pk-

yritykset voivat osallistua rajojen yli puolustusalan toimitusketjuihin. Tältä osin uskon, että voimme hyödyntää 

Euroopan puolustusrahastosta saatuja hyviä kokemuksia, sillä kolmasosa sen edunsaajista on pk-yrityksiä. 

Vastaavasti muilla välineillä on tarkoitus helpottaa pk-yritysten rahoituksen saantia. Tällaisia välineitä ovat 

esimerkiksi jo käytössä oleva puolustusalan pääomarahoitusväline sekä Euroopan puolustusteollisuusohjelmaa 

koskevassa asetusehdotuksessa esitetty rahasto puolustusalan toimitusketjun muutoksen vauhdittamiseksi. Jos 

nimitykseni puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, aion kiinnittää 
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erityistä huomiota pk-yritysten rooliin kaikissa EU:n puolustusteollisuuden ohjelmissa, joilla tuetaan Euroopan 

puolustuksen teollista ja teknologista perustaa. Etsimme jatkossakin uusia tapoja ja keinoja tukea pk-yrityksiä, ja 

keskitymme erityisesti yksinkertaistamiseen. 

Olisin valmis työskentelemään tiiviisti lainsäätäjien kanssa sen varmistamiseksi, että viimeisin Euroopan 

puolustusteollisuusohjelmaa (EDIP) koskeva asetusehdotus hyväksyttäisiin nopeasti. Ohjelmaan sisältyy useita 

toimenpiteitä, joilla pyritään toteuttamaan Euroopan puolustusteollisuusstrategiassa asetetut kunnianhimoiset 

tavoitteet, ja siitä myönnetään taloudellista tukea Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen perustan 

kilpailukyvyn parantamiseen. Ehdotettu talousarvio on 1,5 miljardia euroa.  

Euroopan puolustusteollisuusohjelma tarjoaa uusia kannustimia ja puitteet, joilla lisätään ja helpotetaan Euroopan 

puolustuksen teollisesta ja teknologisesta perustasta peräisin olevien tuotteiden kysynnän yhdistämistä ja 

lisäinvestointeja puolustusteollisuuden kasvattamiseen. Tarkemmin ottaen Euroopan puolustuksen teollisen ja 

teknologisen perustan kilpailukykyä tullaan tukemaan siten, että keskeisten puolustustuotteiden 

tuotantokapasiteetin laajentamista Euroopassa tuetaan taloudellisesti Euroopan puolustusteollisuusohjelmasta. 

Lisäksi varmistetaan, että nämä tuotteet ovat jäsenvaltioiden saatavilla ajoissa ja tarvitussa laajuudessa. Tämä 

toteutetaan laajentamalla ASAP-asetuksen mukaisesti testattua toimintalogiikkaa. Lisäksi Euroopan 

puolustusteollisuusohjelmassa otetaan käyttöön toimenpiteitä, joilla tehdään eurooppalaisista puolustustuotteista 

ostajille houkuttelevampia. Komissio on ehdottanut, että perustetaan Euroopan sotilasalan myyntimekanismi, 

jonka tarkoituksena on parantaa EU:n puolustustarvikkeiden saatavuutta ja helpottaa niiden hankintaa. 

Mekanismiin kuuluu Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen perustan tuottamien laitteiden luettelon 

laatiminen sekä Euroopan puolustusteollisuuden valmiusreservien perustaminen tuotteiden saatavuuden 

parantamiseksi ja toimitusaikojen nopeuttamiseksi.  

Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen perustan kilpailukyky ja houkuttelevuus riippuvat myös sen 

innovointipotentiaalista, johon on siksi investoitava riittävästi. Euroopan puolustusta voidaan kehittää 

digitaaliteknologian avulla. Siitä voi olla hyötyä useilla eri osa-alueilla kyberturvallisuudesta kehittyneisiin 

sotilasoperaatioihin. Eräitä keskeisiä digitaaliteknologian sovelluksia rahoitetaan jo Euroopan puolustusrahastosta. 

On kuitenkin tehtävä enemmän sen varmistamiseksi, että Euroopan puolustuksen teollinen ja teknologinen perusta 

tarjoaisi asevoimillemme kaikkein uusimpia ratkaisuja, minkä vuoksi aion edistää EU:n investointeja 

puolustusalan innovointiin. 

Puolustusvalmiutta, menestyksekkäitä sisämarkkinoita tai Euroopan puolustuksen teollista ja teknologista perustaa 

ei kuitenkaan voida toteuttaa ilman riittäviä investointeja. Toisena tavoitteenani olisi näin ollen ajaa kaikin 

mahdollisin tavoin Euroopan puolustusteollisuuden investointien huomattavaa kasvattamista. Jäsenvaltioilta 

tarvitaan lisää investointeja, jotta voimme kiireellisesti kuroa umpeen nykyisen puolustusalan investointivajeen, 

joka on yli 400 miljardia euroa seuraavaa vuosikymmentä varten. Tarvitsemme paitsi enemmän investointeja myös 

parempia investointeja, jotka tehdään yhteistyössä ja jotka hyödyttävät Euroopan puolustuksen teollista ja 

teknologista perustaa tarvittavan mittakaavavaikutuksen aikaansaamiseksi. 

Siksi meidän olisi käytettävä varoja enemmän, paremmin ja yhdessä. Uskon, että Euroopan nykyisessä 

turvallisuustilanteessa jäsenvaltiot ja Euroopan parlamentti asettuvat tukemaan tätä lähestymistapaa. 

EU:n tuen olisi perustuttava Euroopan puolustusteollisuusohjelmaan, ja sen olisi katettava kaikki toimintalogiikat, 

joilla tuetaan Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen perustan kilpailukykyä. Näitä ovat tuki yhteistyöhön 

perustuvalle puolustusvoimavarojen tutkimukselle ja kehittämiselle, tuottaville investoinneille ja 

yhteishankinnoille. 

Tarvitaan enemmän yhteistyöhön perustuvaa ja johdonmukaisempaa varainkäyttöä. Tässä sitoudun aina 

kannustamaan jäsenvaltioita hyödyntämään täysimääräisesti nykyisiä EU:n tason aloitteita ja puitteita, mukaan 

lukien Euroopan puolustusviraston kehittämät ja hallinnoimat aloitteet ja puitteet. Esimerkiksi puolustuksen 

koordinoidun vuosittaisen tarkastelun (CARD), pysyvän rakenteellisen yhteistyön (PRY) ja voimavarojen 

kehittämissuunnitelman (CDP) tarkoituksena on ohjata ja helpottaa jäsenvaltioiden puolustusalan yhteistyötä. 

Olen vakuuttunut siitä, että EU:n puolustusaloitteiden keskinäinen johdonmukaisuus on mahdollista varmistaa 

tiiviillä vuorovaikutuksella komission yksiköiden, Euroopan puolustusviraston ja Euroopan ulkosuhdehallinnon 

välillä. 

Euroopan puolustuksen teollinen ja teknologinen perusta voi kuitenkin edistää puolustusvalmiutta onnistuneesti 

vain, jos se on varautunut myös kaikkein äärimmäisimpiin sotilaallisiin tilanteisiin. Puolustusteollisuus ei täytä 

tehtäväänsä, jos se lakkaa toimittamasta tuotteitaan jäsenvaltioille silloin, kun ne niitä eniten tarvitsevat. 
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Kolmantena tavoitteenani onkin siksi vahvistaa huomattavasti Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen 

perustan yleistä häiriönsietokykyä. Tämä tarkoittaa sitä, että meidän on varmistettava eurooppalaisille 

puolustusalan yrityksille jatkuva kriittisten raaka-aineiden, komponenttien ja teknologioiden saanti, luotava vakaa 

sisämarkkinoiden hallintojärjestelmä ja estettävä rajoitusten asettaminen puolustustuotteiden käytölle. Viimeksi 

mainitun osalta on tärkeää korostaa, että Euroopan puolustusteollisuusohjelma on suunniteltu tukemaan pitkän 

aikavälin strukturoituja hankkeita, ei pelkästään hätätoimia. Näin ollen uskon, että Euroopan puolustusrahaston 

suunnitelmaan perustuvat kelpoisuusehdot ovat oikea keino parantaa puolustusvalmiuttamme ja sen tehokkuutta. 

Puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavana komission jäsenenä tekisin yhteistyötä lainsäätäjien kanssa Euroopan 

puolustusteollisuusohjelman toimenpiteiden toteuttamiseksi. Niitä ovat esimerkiksi toimitusvarmuusjärjestelmä. 

Järjestelmä suojelee jäsenvaltioita ja auttaa teollisuutta saamaan puolustustuotantoon tarvittavat resurssit. 

Euroopan parlamentin tuki on avainasemassa tämän järjestelmän täytäntöönpanossa. Järjestelmä auttaa 

hallitsemaan toimitusketjun häiriöitä joustavan kriisinhallintakehyksen avulla. 

Mitään edellä mainituista tavoitteista ei kuitenkaan saavuteta ilman neljättä, pysyvää ja monialaista tavoitettani: 

aito solidaarisuuden ja eurooppalaisen yhteistyön henki kaikessa, mitä teemme EU:n puolustusalalla. Tämän on 

johdettava paitsi siihen, että yhteistyöstä tulee jäsenvaltioiden puolustusinvestoinnin normi, myös aitoon 

tavoitteeseen siitä, että eurooppalaisia toimittajia käytetään mahdollisimman paljon ja toimitusketjut ovat 

mahdollisimman eurooppalaisia. 

Ilmeisimmän osoituksen tästä yhteisvastuuperiaatteesta on oltava se horjumaton tuki, jonka olemme Ukrainalle 

velkaa ja jonka antamista meidän on jatkettava. Viides ja mahdollisesti kiireellisin tavoitteeni on: meidän on 

jaksettava ponnistella kaikin voimin auttaaksemme Ukrainaa voittamaan sota. Lyhyen aikavälin ensisijaisena 

tavoitteena on kiirehtiä Ukrainalle annettavaa puolustusteollisuuden voimavarojen parantamiseen tarkoitettua 

tukea. Tähän päästään integroimalla Ukrainan ja EU:n puolustus- ja avaruusteollisuus ja tarjoamalla Ukrainalle 

mahdollisuus käyttää muita EU:n tukivälineitä Euroopan puolustusteollisuusohjelman avulla sekä edistämällä 

avaruusteollista yhteistyötä. Euroopan puolustusteollisuusohjelman tavoitteena on myös tukea Ukrainan 

puolustusteollisuuden jälleenrakentamista, elpymistä ja nykyaikaistamista, joskin toistaiseksi ilman määrärahoja. 

Sen vuoksi aion tehdä yhteistyötä parlamentin ja jäsenvaltioiden kanssa sen varmistamiseksi, että löydetään 

toteutuskelpoinen ratkaisu, jolla Euroopan puolustusteollisuusohjelmassa ehdotettua Ukrainan tukivälinettä 

voidaan rahoittaa riittävästi. Toimielimenne aiemmat kannat huomioon ottaen uskon, että suhtaudutte tähän 

tavoitteeseen myönteisesti, jos neuvosto hyväksyy sen.  

Tämä kokonaisvaltainen lähestymistapa paitsi vahvistaa Ukrainan välittömiä puolustusvoimavaroja myös luo 

perustan Ukrainan puolustus- ja avaruusalan pitkän aikavälin yhdentymiselle ja nykyaikaistamiselle EU:n 

puitteissa. 

 

 

8. Miten aiotte konkreettisesti varmistaa EU:n strategisen riippumattomuuden avaruusalalla ja edistää EU:n 

roolia maailmanlaajuisena toimijana? Mihin toimiin aiotte ryhtyä eurooppalaisen avaruusteollisuuden 

kehittämiseksi entistä kilpailukykyisemmäksi? Miten aiotte varmistaa, että EU:n avaruusala vastaa 

avaruusteknologian kysyntään EU:ssa? Miten aiotte varmistaa pk-yritysten ja pienten midcap-yritysten 

integroinnin toimitusketjuihin? Miten selittäisitte teollisuuden kehityserot EU:n, Yhdysvaltojen ja muiden alalla 

toimivien maiden välillä? Mikä on näkemyksenne tulevasta eurooppalaisesta avaruuslaista? Mitä toimenpiteitä 

siihen olisi sisällytettävä, ja milloin se esitetään? Miten aiotte käsitellä jatkuvasti esillä olevaa kysymystä 

avaruuteen pääsystä, ja mikä on EU:n avaruuslaukaisulaitteita koskevan toimintalinjan sisältö, mukaan lukien 

vaihtoehtoiset laukaisuvalmiudet? Miten aiotte käsitellä avaruuden kestävään käyttöön liittyviä haasteita? 

EU on maailmanlaajuisesti merkittävä avaruusalan toimija, ja sillä on johtava asema maapallon havainnoinnin ja 

satelliittinavigoinnin aloilla Copernicus-lippulaivaohjelman ja Galileo-ohjelman ansiosta. Olemme sitoutuneet 

olemaan jatkossakin vahva toimija globaaleilla avaruusalan markkinoilla.  

EU on kuluneiden vuosien aikana kuitenkin menettänyt johtavan markkina-asemansa useilla avaruuteen liittyvillä 

aloilla, ja sen riippuvuus muista toimijoista on lisääntynyt. EU:n avaruusteollisuudella on vaikeuksia säilyttää 

kilpailukykynsä. Yhdysvallat on hallitseva avaruusalan toimija maailmassa. Sen etuna ovat pitkälle integroitu 

kansallinen strategia ja vahva investointiekosysteemi. Yhdysvallat investoi avaruuteen viisi kertaa enemmän kuin 

EU, ja Kiinan avaruusinvestoinnit ovat pian kaksinkertaisia EU:n vastaaviin verrattuna. Tämä johtaa huomattavaan 

investointivajeeseen EU:ssa.  
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Tämän vuoksi uskon, että edistääksemme vahvaa ja innovatiivista EU:n avaruusteollisuutta, meidän on 

painotettava kolmea tekijää. Ensinnäkin EU:n olisi valjastettava Euroopan institutionaalinen kysyntä alan kasvun 

vauhdittamiseen ja annettava teollisuudelle ja pk-yrityksille mahdollisuus laajentaa ja edistää luotettavia ja 

häiriönsietokykyisiä EU:n toimitusketjuja. Toiseksi EU:n on sovitettava avaruustutkimukseen ja -kehitykseen 

tehtävät investoinnit vaadittuun tavoitetasoon ja lisättävä näiden investointien tehokkuutta. Kolmanneksi EU:n 

olisi hyödynnettävä avaruuden ja puolustuksen välisiä synergioita edistämällä yhteensopivia siviili- ja 

puolustusalan avaruusohjelmia.  

EU:n on vahvistettava autonomista avaruuteen pääsyä monipuolistamalla laukaisupalveluratkaisuja, lisäämällä 

kilpailua ja kehittämällä vahvaa laukaisupalvelutarjontaa, myös puolustustarpeita varten.  

Ensinnäkin meidän on yhdistettävä EU:n, Euroopan avaruusjärjestön ja jäsenvaltioiden kantorakettien 

institutionaalinen kysyntä. Meidän on tuettava EU:n laukaisupalveluratkaisuja lisäämällä kotimaista kysyntää. 

Ensimmäiseksi tarvitaan digitaalinen tiedonvaihtoalusta, joka edistäisi kysynnän yhdistämistä ja yhteishankintoja. 

Toiseksi meidän on tuettava uusien laukaisuratkaisujen kehittämistä uusien hankintajärjestelmien avulla sekä 

edistettävä käänteentekeviä innovaatioita. Kolmanneksi meidän on tuettava EU:n kriittistä infrastruktuuria, 

erityisesti testaukseen ja laukaisuun tarkoitettua infrastruktuuria.  

Suurten yritysten lisäksi myös pk-yrityksillä on tärkeä rooli avaruustaloudessa. Tällä hetkellä Euroopan 

avaruusalan toimitusketjuun osallistuu noin 400–500 pk-yritystä. Lisäksi uudet avaruusalan startup-yritykset 

kehittävät enenevissä määrin teknologisia läpimurtoja, uusia liiketoimintamalleja ja kustannustehokkaampia 

ratkaisuja. Olen vahvasti sitä mieltä, että näiden startup-yritysten ja pk-yritysten koko innovointipotentiaali on 

syytä käyttää hyödyksi. Niiden on kyettävä laajentumaan, kasvamaan ja vakiinnuttamaan asemansa luotettavina 

toimittajina. Meidän olisi mukautettava julkisia hankintoja koskevia sääntöjämme ja prosessejamme edelleen 

siten, että ne olisivat nopeampia, joustavampia ja käyttäjäystävällisempiä myös innovatiivisille startup-yrityksille 

ja pk-yrityksille. Hyötyä olisi myös suuremmasta riskinottohalusta.  

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion hyödyntää Cassini-avaruusyrittäjyysaloitetta, jolla tuetaan 

uusien eurooppalaisten avaruusalan yritysten innovointipotentiaalia. Meidän on parannettava startup-yritysten ja 

pk-yritysten mahdollisuuksia osallistua hankintoihin kaikilla EU:n avaruusohjelman osa-alueilla, toteutettava 

toimenpiteitä joustavamman hankintajärjestelmän luomiseksi ja parannettava innovatiivisten startup- ja scaleup-

yritysten tukemiseen tarkoitetun kasvupääoman saatavuutta EU:ssa.  

Tulevalla eurooppalaisella avaruuslailla on keskeisen tärkeä merkitys tämän lähestymistavan vakiinnuttamisessa, 

sillä siinä luodaan avaruusalan sisämarkkinat ja sillä parannetaan EU:n avaruusteollisuuden kilpailukykyä. Siihen 

olisi sisällyttävä avaruustoiminnan turvallisuutta, häiriönsietokykyä ja kestävyyttä koskevia sitovia vaatimuksia, 

jotka koskevat sekä satelliitteja että kantoraketteja. Lisäksi sillä olisi otettava käyttöön konkreettisia toimenpiteitä, 

joilla edistetään uusien markkinoiden kehittymistä esimerkiksi avaruudessa tehtäville toiminnoille ja palveluille 

tai avaruuteen liittyvälle kyberturvallisuudelle. 

Näitä toimia olisi vahvistettava siten, että EU pyrkii aktiivisesti luomaan yhteyksiä sekä kahdenvälisellä tasolla 

strategisten kumppaneiden kanssa että monenvälisellä tasolla, myös YK:ssa. Näissä yhteyksissä meidän tulee 

edistää EU:n standardeja, arvoja ja painopisteitä maailmanlaajuisesti.  

Yhteenvetona totean, että EU:lla on oltava seuraavat strategiset valmiudet, jotta kykenemme vahvistamaan 

asemaamme maailmanlaajuisesti merkittävänä avaruusalan toimijana, säilyttää toimintavapautemme avaruudessa 

ja varmistamaan strategisen riippumattomuutemme: 1) avaruuden käyttö maasta käsin – tässä hyödynnämme 

avaruusalan lippulaivahankkeitamme, joita ovat Galileo, Copernicus ja – lähitulevaisuudessa – IRIS2 2) avaruuteen 

pääsy – tätä vahvistamme 3) avaruuden seuranta – tätä laajennamme ja 4) avaruudessa toimiminen – tätä 

vauhditamme.  
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Liikenne- ja matkailuvaliokunnan kysymykset 

9. Toimeksiantokirjeen mukaan puheenjohtaja Ursula von der Leyen on antanut tulevalle liikenneasioista 

vastaavalle komission jäsenelle tehtäväksi vahvistaa edelleen kaksikäyttöisiä liikenneinfrastruktuurikäytäviä 

kaikkialla Euroopan laajuisessa verkossa sekä tehdä yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa sotilaallisen liikkuvuuden 

vahvistamiseksi. Nämä painopisteet mainitaan myös tulevan puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavan 

komission jäsenen toimeksiantokirjeessä. Mihin toimiin aiotte ryhtyä yhteistyössä tulevan liikenneasioista 

vastaavan komission jäsenen kanssa näiden tavoitteiden saavuttamiseksi, kun otetaan huomioon EU:n nykyiset 

geopoliittiset haasteet? Miten tukisitte liikenneinfrastruktuurin kaksikäyttöisyyttä tutkimuksen ja kehittämisen 

avulla, myös yhteisyritysten ja julkisen ja yksityisen sektorin kumppanuuksien kautta? 

Haluan aluksi korostaa sitä, kuinka tärkeää sotilaallinen liikkuvuus on nykyisessä geopoliittisessa tilanteessa, jossa 

EU:n rajan tuntumassa käydään sotaa. Toimielimenne, joka ehdotti, että jäsenvaltiot ottaisivat huomioon 

sotilaallisen liikkuvuuden tarpeet rakentaessaan tai parantaessaan Euroopan laajuisen liikenneverkon (TEN-T) 

infrastruktuuria, yhtyy tähän näkemykseen.  

Jotta jäsenvaltioilla olisi riittävät valmiudet reagoida kriiseihin ja edistää unionin varautumista, mukaan lukien 

varautuminen Ukrainalle annettavaan sotilaalliseen apuun, ja myös ylläpitää pelotetta, niiden on kyettävä 

siirtämään asevoimiaan ja varusteitaan nopeasti ja laajamittaisesti. Mielestäni meidän on keskityttävä erityisesti 

kolmeen asiaan: kaksikäyttöinfrastruktuuri, sääntelynäkökohdat ja häiriönsietokyky.  

Vaikka EU:ssa on jo edistytty merkittävästi, meidän on mielestäni nopeutettava toimiamme. EU on investoinut jo 

1,79 miljardia euroa liikenteen kaksikäyttöinfrastruktuuriin. Nämä hankkeet tuovat meidät lähemmäs sotilaallisen 

liikkuvuuden käytävien kehittämistä TEN-T-verkon varrelle Euroopassa. Jos nimitykseni puolustuksesta ja 

avaruusasioista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä kestävästä liikenteestä ja 

matkailusta vastaavan komission jäsenen kanssa varmistaakseni, että puolustukselle seuraavassa monivuotisessa 

rahoituskehyksessä tavoiteltavat määrärahat sisältävät myös riittävästi investointeja sotilaallisen liikkuvuuden 

infrastruktuuriin.  

Meidän olisi otettava opiksi Ukrainan tilanteesta ja laajennettava sotilaallisen liikkuvuuden infrastruktuuri 

kattamaan kaiken logistiikan, mukaan lukien logistiikkakeskukset, polttoaineen, varaosat, korjauskapasiteetin ja 

ampumatarvikkeet. EU:n puolustusvalmius riippuu näiden resurssien saatavuudesta sotilaallisen liikkuvuuden 

käytävillä, sillä näin varmistetaan operaatioiden nopeus ja tehokkuus. Äskettäin tehty polttoaineinfrastruktuurin 

lisääminen on myönteinen askel tähän suuntaan. 

EU:n rahoittamassa tutkimus- ja kehitystyössä tuetaan jo nyt sotilaallisen liikkuvuuden infrastruktuurin 

kehittämistä. Euroopan puolustusrahasto tukee tällä hetkellä kolmea hanketta. Niitä ovat muun muassa hanke, 

jossa kehitetään digitaalista järjestelmää tietoturvallista sotilaallista liikkuvuutta koskevaa tiedonvaihtoa varten (9 

miljoonaa euroa) sekä hanke, jossa tutkitaan toimintavarmaa lentokonetyyppiä ja tulevia Euroopan strategisia 

ilmakuljetusvalmiuksia (20 miljoonaa euroa).  

Tutkimuksella ja kehittämisellä voi myös olla merkittävä rooli sotilasinfrastruktuurin häiriönsietokyvyn ja 

turvallisuuden varmistamisessa. Katson myös, että Euroopan puolustusrahastolla voisi olla vahvempi rooli 

kehitettäessä ratkaisuja sotilaallisen liikkuvuuden infrastruktuurin vahvistamiseksi ja suojelemiseksi.  

Pelkästään infrastruktuuri ei kuitenkaan takaa sitä, että sotilasjoukot liikkuisivat nopeasti ja esteettömästi 

Euroopassa ja sen ulkopuolella. Oikeudelliset sekä sääntelyyn, turvallisuuteen ja politiikkaan liittyvät seikat ja 

arkaluontoiset näkökohdat hidastavat Euroopan sotilaallisen liikkuvuuden kehitystä.  

Jatkuvat investoinnit multimodaaliseen, rajat ylittävään kaksikäyttöinfrastruktuuriin ja logistiikkaan ovat 

ratkaisevan tärkeitä. Meidän on otettava käyttöön uusi vaihde, jotta esteet poistettaisiin ja sotilaallinen liikkuvuus 

vietäisiin uudelle tasolle. On aika tehdä rohkeita ratkaisuja, sillä uhat rajoillamme kasvavat. Kriittisenä lyhyen ja 

keskipitkän aikavälin toimena sotilaallinen liikkuvuus olisi muutettava kattavaksi asevoimien logistiikan 

resurssiksi. Jos Euroopan parlamentti vahvistaa nimitykseni, aion työskennellä näiden tavoitteiden eteen ja edistää 

erityisesti sotilaallisen liikkuvuuden käytävien kehittämistä ja alan sääntelyn pullonkaulojen poistamista. 

Aion myös tukea kestävästä liikenteestä ja matkailusta vastaavaa komission jäsentä sotilaallisen liikkuvuuden 

toimintasuunnitelman toteuttamisessa ja lisätä tukea sotilaallisen liikkuvuuden hankkeille ja mahdollisille tuleville 

ensisijaisille sotilaallisen liikkuvuuden käytäville. 



 – 15 –   

 

Turvallisuus- ja puolustuspolitiikan alivaliokunnan kysymykset 

10. Muun muassa Draghin raportissa korostettiin tarvetta investoida Euroopan puolustukseen. Ensimmäisenä 

puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavana komission jäsenenä tehtävänänne on varmistaa, että puolustus 

otetaan huomioon nykyisten vuotuisten talousarvioiden ja seuraavan monivuotisen rahoituskehyksen 

painopisteissä, joista neuvotellaan ja jotka hyväksytään kuluvalla vaalikaudella. Miten aiotte varmistaa, että 

puolustuksesta tulee todellinen painopiste tässä prosessissa, ja erityisesti varmistaa, että EKR:lle, EDIP-

ohjelmalle ja kaikille ehdotuksille EDIS-järjestelmän seuraajista annetaan riittävästi rahoitusta lyhyellä ja 

pitkällä aikavälillä? Mitä mieltä olette siitä, että selvitettäisiin muita mahdollisuuksia rahoittaa puolustusalaa, 

kuten omat varat, ehdotukset yksityisten investointien houkuttelemisen tukemisesta, esimerkkinä Euroopan 

investointipankin perussäännön uudistaminen, Venäjän jäädytettyjen varojen käyttö ja euroalueen yhteiset 

joukkolainat? 

Mario Draghin raportissa tuodaan esiin Euroopan puolustuksen teollisen ja teknologisen perustan rakenteellisia 

heikkouksia, jotka vaikuttavat sen kilpailukykyyn. Sen mukaan yhtenä haasteena on se, että julkiset 

puolustusmäärärahat ovat riittämättömiä. Esimerkiksi EU:n 27 jäsenvaltion yhteenlasketut puolustusmenot ovat 

tällä hetkellä noin kolmannes Yhdysvaltojen vastaavista ja Kiinassa puolustusmenot kasvavat nopeasti. Lisäksi 

rahoituksen saatavuus on rajallista. Vaikka Euroopan investointipankki (EIP) on hiljattain lisännyt merkittävästi 

tukeaan turvallisuus- ja puolustusteollisuuden kaksikäyttöteknologialle ja pk-yrityksille, sen 

lainanantopolitiikkaan ei edelleenkään sisälly ammusten ja aseiden sekä yksinomaan sotilas- ja poliisikäyttöön 

tarkoitettujen tarvikkeiden tai infrastruktuurin rahoittaminen.  

Jos nimitykseni puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, pyrin 

varmistamaan, että EU:n talousarviossa käytettävissä olevia resursseja käytetään mahdollisimman tehokkaasti. 

Tämä merkitsee sitä, että ensin päätetään puolustusmenojen painopisteistä ja sen jälkeen keskustellaan siitä, mihin 

niistä tarvitaan yhteistä EU:n tason rahoitusta, jotta ne voidaan saavuttaa lyhyemmällä aikavälillä ja pienemmillä 

kokonaiskustannuksilla.  

Valkoisessa kirjassa Euroopan puolustuksen tulevaisuudesta, jonka olen saanut tehtäväkseni esittää yhdessä 

ulkoasioiden ja turvallisuuspolitiikan korkean edustajan kanssa toimikauteni 100 ensimmäisen päivän aikana, on 

tarkoitus määrittää investointitarpeet ja valmistaa EU:ta ja jäsenvaltioita äärimmäisimpiin sotilaallisiin tilanteisiin.  

Arvioissa siitä, miten nämä tarpeet rahoitetaan EU:n nykyisestä talousarviosta, on tärkeää muistaa, että Euroopan 

puolustusteollisuusohjelman nopea hyväksyminen vapauttaisi 1,5 miljardia euroa erityisesti EU:n 

puolustusteollisuuden valmiuden edistämiseen. Euroopan puolustusteollisuusohjelmasta on vielä löydyttävä 

riittävä rahoitus Ukrainan tukivälineelle. 

Puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavana komission jäsenenä aion myös varmistaa, että Euroopan 

puolustusteollisuutta vahvistetaan panemalla EDIRPA- ja ASAP-asetukset nopeasti täytäntöön.  

Lisäksi meidän tulee vahvistaa puolustusvalmiuttamme ottamalla se huomioon kaikessa EU:n politiikassa sekä 

helpotettava rahoituksen saatavuutta. Rahoitusvaihtoehdot ovat haasteellisia: ne edellyttävät joko kansallisia 

lisärahoitusosuuksia EU:n talousarvioon tai sopimusta uusista EU:n omista varoista. Uusi erityinen puolustusalan 

investointeja koskeva lainaohjelma tarkoittaisi myös kansallisia lisärahoitusosuuksia tai uusia omia varoja 

takaisinmaksukustannusten kattamiseksi tulevaisuudessa.  

Näiden rajoitteiden vuoksi yksityisten puolustusalan investointien edistäminen on ratkaisevan tärkeää yhteisten 

puolustushankkeiden ja puolustusalan innovoinnin rahoittamisen ja investointiriskien vähentämisen kannalta. 

Kuten toimeksiantokirjeessäni todettiin, tiivis yhteistyö EIP:n, muiden rahoituslaitosten ja yksityisten pankkien 

kanssa on ratkaisevan tärkeää tämän tavoitteen saavuttamiseksi.  

EIP:n lainanantopolitiikan muuttaminen ja riskinoton lisääminen avaruusalan kaltaisen syväteknologian 

tukemiseksi hyödyttäisi merkittävästi Euroopan puolustusteollisuutta. Se vapauttaisi varoja ja antaisi kipeästi 

kaivatun signaalin muille markkinoille.  

Euroopan puolustusteollisuusstrategiassa ehdotetaan konkreettisia toimia nykyisten esteiden poistamiseksi, 

mukaan lukien ohjeiden antamista EU:n kestävän rahoituksen kehyksen soveltamisesta puolustukseen sekä 
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korkean tason vuoropuhelun käynnistämistä rahoitusalan kanssa. Aion pyrkiä myös ottamaan paremmin huomioon 

EU:n suvereniteetin, häiriönsietokyvyn ja turvallisuuden EU:n kestävän rahoituksen kehyksen puitteissa. 

Ehdotettuun Euroopan puolustusteollisuusohjelmaan sisältyy puolustusalan toimitusketjun muutoksen 

vauhdittamiseen tarkoitettu rahasto (FAST), jolla helpotetaan puolustusalan pk-yritysten ja pienten midcap-

yritysten rahoituksen saantia. Jos näiden toimien lisäksi Euroopan investointipankki saataisiin vähentämään 

lainanantopolitiikan puolustusalaa koskevia rajauksia tai poistamaan ne kokonaan, voisimme luoda suotuisamman 

ympäristön puolustusalan investoinneille ja innovoinnille kaikkialla EU:ssa. 

Pidemmällä aikavälillä yksityisiä ja julkisia investointeja puolustusalan tutkimus- ja kehitystoimintaan on lisättävä 

huomattavasti. Yhdysvaltain puolustusteollisuuden huippututkimushankkeita koordinoivan viraston (DARPA) 

malli voisi toimia innoituksena EU:lle. Voisimme tutkia mahdollisuutta ottaa vastaava lähestymistapa käyttöön 

EU:n tasolla siten, että painopiste olisi suuririskisillä korkean hyödyn tutkimushankkeilla, joilla on potentiaalia 

mullistaa puolustusvoimavarat. Sen kaltainen aloite edistäisi huippututkimusta kriittisillä aloilla, lisäisi 

läpimurtoinnovaatioita ja varmistaisi Euroopan teknologisen riippumattomuuden puolustusalalla. Tämän 

lähestymistavan avulla EU voisi nopeuttaa teknologisten läpimurtojen saavuttamista, kuroa umpeen kuilua 

perustutkimuksen ja sotilaallisten sovellusten välillä ja säilyttää kilpailuedun nopeasti muuttuvassa globaalissa 

turvallisuusympäristössä. Nämä toimet täydentäisivät nykyisiä aloitteitamme ja vahvistaisivat edelleen Euroopan 

puolustuksen teollista ja teknologista perustaa. 

Lisäksi EU:n puolustusteollisuuden olisi otettava mallia EU:n avaruusteollisuuden saavutuksista, erityisesti siitä, 

mitä alalla on saatu aikaan yhteisen kehityksen, huipputeknologian, innovoinnin ja palveluntarjonnan saroilla koko 

EU:ssa ja sen ulkopuolella. Näitä kokemuksia hyödyntämällä voimme saada samanlaisia onnistumisia 

puolustusalalla, mikä edistäisi innovointia, yhteistyötä ja strategista riippumattomuutta. 

Lopuksi totean, että kun pian laadimme seuraavan monivuotisen rahoituskehyksen ja suunnittelemme siihen 

liittyvät välineet, niin puolustuksen on oltava yksi sen tärkeimmistä painopisteistä.  

Aluksi on pohdittava, mitä haluamme rahoittaa, jotta sen pohjalta voidaan määrittää, miten tavoitteet voidaan 

parhaiten saavuttaa ja käytännön tulokset maksimoida. Näin voidaan vahvistaa EU:n rahoituksen vaikutusta.  

Jos valintani puolustuksesta ja avaruusasioista vastaavaksi komission jäseneksi vahvistetaan, aion tehdä tiivistä 

yhteistyötä talousarviosta, petostentorjunnasta ja julkisesta hallinnosta vastaavan komission jäsenen kanssa sen 

varmistamiseksi, että nämä seikat otetaan huomioon seuraavassa monivuotista rahoituskehystä koskevassa 

ehdotuksessa, jonka on määrä valmistua ensi vuonna.  

Vahva Euroopan puolustuksen teollinen ja teknologinen perusta on Euroopan puolustusunionin kulmakivi. 

Käyttämällä varoja enemmän, paremmin ja yhdessä voimme yhdessä vahvistaa unionin teollisuuspolitiikkaa ja 

lisätä puolustusalan tukea.  


